# 學校體育推廣計劃 2025 簡易運動大賽 - 富士菲林小型壁球比賽 參賽者須知

賽 制: a. 本賽事採單淘汰制,初賽優勝者晉級決賽。

- b. 所有賽事採 9 分三局兩勝制(直接得分無刁時)。
- c. 比賽將會於標準壁球場內舉行,甲組及乙組的短線與前牆的距離將 分別縮短 1 米及 1.5 米。
- d. 甲組及乙組將分別採用粉紅色及綠色小型壁球比賽。
- e. 發球一方可在己方後半場內的任何位置發球,無須在發球格內發球。
- f. 除章程及本須知列明規定外,一律採用中國香港壁球總會現行比賽 規則。
- g. 大會有權按實際需要更改賽制。
- 報 到: a. 參賽者須於比賽開始前 15 分鐘向大會工作人員報到, 經大會工作人 員召集後 5 分鐘內仍未能出賽者,作自動棄權論。
  - b. 參賽者須於比賽前向大會工作人員出示<u>附有清晰相片的身份證明文</u> <u>件</u>,如學校手冊、學生證件等,以確實其參賽身份。
  - c. 賽程以即場宣布為準。

惡劣天氣或其他事故安排

- a. 如天文台於比賽當日第一輪賽事報到前 2 小時,發出 8 號或以上熱帶氣旋警告、紅色或黑色暴雨警告信號,或環境保護署公布在當區一般監察站錄得空氣質素健康指數達 10+(屬「嚴重」健康風險級別),或教育局宣布停課,或其他突發事件,當日賽事即告取消,相應安排將另行通知。其他天氣情況下,參賽者仍須依時向大會報到,由當場裁判決定賽事是否繼續進行。
- b. 比賽進行期間,如當區一般監察站錄得空氣質素健康指數達 10+(屬 「嚴重」健康風險級別),所有進行中的比賽須**即時停止**。

注意事項: a. 參賽者須穿着合適運動服裝及不脫色膠底運動鞋出賽。

- b. 參賽者須自備小型壁球球拍。根據中國香港壁球總會建議,球拍長度不可超過 63.5 厘米。所有比賽用球由總會提供。(註:參賽者不可以使用任何經改裝的球拍進行比賽)
- c. 參賽者如須連場比賽,可在每場之間休息 5 至 10 分鐘。大會有權按 實際情況決定有關安排,參賽者不能以疲倦為理由,要求延遲出賽。
- d. 請學校提醒學生自備午膳及足夠飲品。
- e. 任何參賽者如有嚴重犯規、違反大會規則或不君子行為,裁判有權 取消其參賽資格。

f. 賽會將會在賽事期間進行拍攝/錄影/播放,並有權在互聯網、康 樂及文化事務署轄下場地、主辦機構的專題網頁、刊物和其他宣傳 渠道 展示/刊載活動照片或片段,以作活動宣傳或紀錄。

獎 項: a. 各參賽者將獲頒紀念狀。

- b. 每組設冠、亞、季、殿軍及優異獎 4 個。各得獎者可獲頒獎座及獎 狀。另外,冠、亞、季及殿軍得獎者各可獲得「富士菲林」贈送獎 品乙份。決賽完成後,會即場頒獎予各得獎者。
- c. 如參賽者缺席或未能完成所有賽事,大會有權取消其獲獎資格。有關參賽者不會獲頒任何獎座或獎狀。
- d. 頒獎典禮將於 2025 年 5 月 17 日(星期六)下午約 2 時決賽後舉行, 各得獎者務必準時出席。

交 通:學校需自行安排交通往返比賽場地,大會不設泊車安排。

上 訴:比賽不設上訴,所有賽果以裁判最後判決為準,參賽者不得異議。

查詢地址:沙田排頭街 1-3 號康樂及文化事務署總部 1 樓學校體育推廣小組

及 電 話 (電話: 2601 7952)

如本須知有未盡善處,大會有權隨時修改,無須另行通知。

# Organised by the Squash Association of Hong Kong, China Subvented by the Leisure and Cultural Services Department Co-organised by the Education Bureau

# School Sports Programme 2025 Easy Sport Competition — Fujifilm Mini-squash Competition Notes to Participants

# Format:

- a. This will be a single elimination competition. Winners of the preliminary round will proceed to the final round.
- b. All matches will be played to the best of 3 sets. The first team to reach 9 points wins in a set.
- c. The Competition will be held in standard squash courts where the short lines will be moved towards the front wall by **1 metre** for Group A and **1.5 metres** for Group B respectively.
- d. Pink and green mini-squash balls will be used in Group A and B respectively.
- e. Participants may serve anywhere inside the own back half of the court but not necessarily inside the service box.
- f. Unless otherwise stipulated in prospectus and this notes to participants, the existing rules employed by the Squash Association of Hong Kong, China will be adopted.
- g. The Organiser has the right to change the format as necessary.

# Reporting on Arrival:

- a. Participants shall report to the staff of the Organiser 15 minutes before the scheduled time of the match. Those who fail to show up within 5 minutes after the staff of the Organiser's roll call will be deemed to have waived their right to participate.
- b. Participants shall produce <u>unambiguous proof of identity bearing photos</u>, e.g. student handbooks, student cards, etc. to the staff of the Organiser on the competition day for verification.
- c. The competition schedule shall be as announced on-site.

## Inclement Weather and Unexpected Incidents Arrangements:

- a. In case the Tropical Cyclone Warning Signal No. 8 or above, or Rainstorm Signal Red/ Black is issued by the Hong Kong Observatory two hours before the reporting time for the first round of events on the competition day; or the Environmental Protection Department has announced that the Air Quality Health Index (AQHI) recorded at its general monitoring stations reaches 10+ ("Serious" health risk category) in the competition area; or the Education Bureau has announced the closure of schools; or unexpacted incidents happened, all events on the day will be cancelled. Participants will be notified of the corresponding arrangements. Under other weather conditions, all participants are required to report to the Organiser as scheduled. The referees on the site shall decide whether the Competition should proceed or not.
- b. If the AQHI recorded at the general monitoring stations in the competition area reaches 10+ ("Serious" health risk category) during the Competition, all events in progress shall be **terminated immediately.**

#### Points to Note:

- a. Participants shall wear proper sportswear and shoes with non-marking rubber outsoles during the Competition.
- b. Participants shall bring their own mini-squash rackets. According to the suggestion of the Squash Association of Hong Kong, China, the length of a racket shall not exceed 63.5cm. Balls to be used in the Competition shall be provided by the Association. (Remark: All modified racket is not allowed to use during the competition.)
- c. Participants who play in consecutive matches may take a break of 5 to 10 minutes between each match. The Organiser reserves the right to make arrangements according to actual circumstances. Participants shall not request postponement of matches on the grounds of fatigue.
- d. Schools should remind their students to bring along their lunch and sufficient drinks.
- e. In case of a breach of the rules or regulations of the Competition or display of unsporting behaviour by a participant, the referee shall have the right to disqualify the participant from the Competition.
- f. The Organiser will carry out photo shoots/video-filming/arrange broadcasting during the competitions, and has the right to display/publish the event photos or videos on the Internet, at venues of the Leisure and Cultural Services Department, on the dedicated website, in publications of the Organiser and through other publicity channels, for promotion of activities or record purposes.

#### Awards:

- a. Each participant will receive a commemorative certificate.
- b. Certificate and trophy will be awarded to the Champion, first, second, third runners-up and four merit award winners in each division. The champion, first, second and third runners-up in each group will also obtain a prize from Fujifilm individually. The prizes will be presented to the winners on the spot after the finals are completed.
- c. For participants who fail to show up for or complete any event, the Organiser has the right to revoke their eligibility for prizes and no trophies or certificates will be given to them.
- d. A prize presentation ceremony will be held on 17 May 2025 (Saturday) around 2pm.

# Transport:

Schools are required to arrange their own transport to and from the competition venue. No parking arrangement will be made by the Organiser.

## Appeal:

No appeal will be accepted. The referees' decision on the competition results shall be final.

## Enquiries:

School Sports Programme Unit, 1/F, Leisure and Cultural Services Headquarters, 1-3 Pai Tau Street, Sha Tin. (Telephone number: 2601 7952)

In case of any inadequacy in this Notes, the Organiser reserves the right to amend it at any time without further notice.